
 

Mandat for arbeidsgruppe for 
masterreform ved ILOS 
 
Søkningen til master hos ILOS stuper. Hvordan kan vi endre på det? 
 

Bakgrunn 
Søkertallene til våre mastergrader har gått kraftig ned, og det er ingenting som tyder på 
at dette kommer til å endre seg med det første. Samtidig har instituttet utfordringer 
knyttet til ressursutnyttelsen: Mange 4000-emner har få studenter, samtidig som 
emnene tematisk overlapper mellom fagene.  
 
I samfunnet ser vi store endringer som drives av de teknologiske utviklingene. Kunstig 
intelligens stiller nye krav til våre studier, og studentene har i større grad digitale 
ferdigheter fra videregående skole. Det forventes derfor i større grad digitale ferdigheter 
blant våre kandidater. Det er vesentlig at våre studier er relevante for kandidatene når de 
skal ut i arbeidslivet. 
 
kandidater og studenten har i større grad digitale ferdigheter fra videregående skole. 
Dessuten 
 
 
Samtidig som våre masterstudier skal gjøre studentene klare til arbeidslivet, skal de 
også gjøre våre kandidater klare for å følge en akademisk vei og gi dem ballast nok til å 
kunne begynne på en ph.d.-utdannelse.  
 
Instituttet ønsker en fullstendig gjennomgang av masterstudiene ved instituttet for å 
svare på utfordringene ovenfor. I dette arbeidet ønsker instituttet å sette ned en komité 
med både ansatte og studenter. I tillegg ønsker instituttet en referansegruppe med 
eksterne representanter. 
 

Oppgaver 
 
Det overordnede spørsmålet for denne arbeidsgruppa er hvordan ILOS’ masterstudier 
kan bli mer attraktive, og hvordan man kan utnytte instituttets kompetanser og ressurser 
på en bedre måte. Med utgangspunkt i dette bes arbeidsgruppen komme med 
anbefalinger til reorganisering av dagens masterprogrammer, eventuelt forslag til 
opprettelse av nye programmer. 
 
 



1. Status for dagens masterprogrammer 
• Oversikt over ILOS’ tilbud på masternivå. 
• Gjennomgang av gjennomføring og studenttilbakemeldinger. 
• Oversikt over hvor våre kandidater går etter studiene. 
• Gjennomgang av opptaksgrunnlaget til masterstudiene. Er dette hensiktsmessig? 
• Identifisering av sterke miljøer og emner. 
• Hva bør videreføres, hva kan endres – og er det noe som kan utelates fra 

porteføljen? 
 
2. Oppbygging og struktur 

• Hvordan kan masterprogrammene bygges opp for å sikre faglighet og faglig 
progresjon? 

• Hvordan kan fagmiljøene på instituttet jobbe sammen for å utnytte kompetanse 
og spesialiseringer? Bør instituttet utvikle en kompetansekatalog? 

• Hva kan gjøres felles og hva må tilbys av de spesifikke fagmiljøene? 
• Skal dagens programmer videreføres i reformert stand, eller skal hele 

masternivået bygges på nytt? 
 
3. Målgrupper 

• Hvem bør våre masterprogrammer være attraktive for? 
• Hvordan sikrer vi relevans i studieløpet? 
• Hvordan sikrer vi at kandidatene våre har den beste mest aktuelle digitale 

metoden med seg når de skriver sin oppgave? 
• Hvilke digitale ferdigheter bør kandidatene ha når de er ferdige med sin 

mastergrad? 
 
Vi ber om at arbeidsgruppens arbeid munner ut med en anbefaling om følgende: 
 
Hvordan bør masterprogrammene på ILOS utformes i årene som kommer? 
 

Tidsplan 
1. april 2024 komiteen oppnevnes 
15. oktober 2024 løypemelding til instituttstyret 
1. januar 2025 frist for levering 
Januar 2025 komiteens rapport legges frem på instituttseminaret for alle 

ansatte 
Januar/februar 2025 orienteringssak i instituttstyret 
 
Komiteen står fritt til å levere løypemeldinger oftere enn det som er satt opp over. 

Komiteen 
Instituttleder oppnevner komiteen. Denne skal ha en bred sammensetning av fast 
vitenskapelig ansatte, administrativt ansatte og studenter.  


